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Zápis z řádného zasedání AS FaVU ze dne 14. 12. 2022 

Středa 14. 12. 2022, 8.00 h. 

 

přítomni: Karel Bařina, Jana Kořínková, Barbora Lungová, Martin Mazanec, Jakub Polách,  

Tadeáš Polák, Natálie Sodomková, Martin Žák 

omluveni: Tomáš Hrůza, Marie Štindlová, Vojtěch Vaněk 

 

Program zasedání:   

1. Schválení programu zasedání dne 14. 12. 2022, Karel Bařina; 

2. Schválení zápisu ze zasedání AS FaVU ze dne 30. 11. 2022, Karel Bařina; 

3. Informace vedení fakulty, Filip Cenek; 

4. Projednání zprávy o hodnocení výuky v bakalářském a magisterském studijním programu 

FaVU VUT v letním semestru akademického roku 2021/2022, Filip Cenek; 

5. Různé; 

6. Schválení termínu příštího řádného zasedání AS FaVU, Karel Bařina. 

 

1. Schválení programu jednání dne 14. 12. 2022, K. Bařina 

Usnesení č. 1: AS FaVU schvaluje program zasedání AS FaVU dne 14. 12. 2022. 

Hlasování: pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0, nepřítomni: 3. Usnesení schváleno. 

 

2. Schválení zápisu ze zasedání AS FaVU ze dne 30. 11. 2022, K. Bařina 

Usnesení č. 2: AS FaVU schvaluje zápis z jednání AS FaVU ze dne 30. 11. 2022.  

Hlasování: pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0, nepřítomni: 3. Usnesení schváleno. 

 

3. Informace vedení fakulty, F. Cenek 

Děkan seznámil AS FaVU s pokračujícími jednáními k tezím rozpočtu VUT na rok 2023. Podstata 

děkanových připomínek se týká zejm. snížení váhy indikátoru RUV v Ukazateli K (zafixování na 10 % 

z původně navrhovaných 12 %), neboť z jeho pohledu bude rektorem navržená fixace již od r. 2023 pro 

fakultu nevýhodná. Meziročně VUT již třetí rok po sobě zvýšila počet RUV bodů násobným tempem oproti 

„konkurentům“ v Segmentu 4 (VUT narostlo v započitatelném období o 11132 bodů, ČVUT o 5918 bodů). 

V započitatelném 5letém období (které se projeví ve financování roku 2023) tak VUT poprvé v historii 

přeskočí ČVUT (VUT 76719 bodů celkem, ČVUT 74513 bodů). Lze čekat zvětšení procentuálního podílu 

v parametru RUV pro VUT v rámci Segmentu 4 nad 10 % (v současnosti má VUT podíl 9,64 %). Trend bude 

pokračovat ještě 2 roky (zejm. díky FaVU, která třetí rok po sobě znásobuje počet RUV bodů, srovnání zde) 

a část prostředků pro VUT v Uk. K, které přijdou za výkon VUT v RUV v rámci Segmentu 4, se v dalších 

letech přerozdělí ve prospěch jiných F/S do ostatních parametrů Uk. K a znevýhodní FaVU, pro kterou je 

přitom indikátor RUV jedním z mála relevantních ukazatelů výkonu a kvality její tvůrčí/výzkumné činnosti. 

https://www.favu.vut.cz/fakulta/hodnoceni-kvality#ruv-statistiky-obecne
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Blíže bude o problematice a výsledcích jednání děkan informovat na dalším zasedání AS FaVU, porada 

vedení univerzity ve formátu děkani a tajemníci F/S proběhne na Kolegiu rektora dne 10. 1. 2023.  

 

Děkan dále informoval o stavu výzvy OP JAK PhD Infra, zaměřené na posílení zázemí infrastruktury 

doktorských studií. Univerzita obdrží 205 mil. Kč. Děkan informoval o rozporování klíče, podle kterého 

univerzita plánuje prostředky přerozdělit, FaVU by podle relevantních ukazatelů měla obdržet výrazně vyšší 

částku (než cca 7, 7 mil. Kč). Děkan ve stručnosti zopakoval připomínky ohledně navržených kritérií 

k přerozdělení 205 mil. Kč v rámci VUT, která desítkami procent zohledňují neaktuální stav počtu studentů 

DSP na F/S a na jednoho doktoranda FaVU (bez zohlednění KEN) připadne o 20 % méně financí než na 

doktoranda na jiné F/S, přestože se DSP FaVU na vytvoření alokace 205 mil. Kč podílel významnějším 

procentem (metodika MŠMT zohlednila počet doktorandů v SDS+1 se zohledněním KENu DSP). Vedením 

VUT navržená „kvalitativní“ kritéria nejsou kvalitativní. Např. 30% kritérium „Počet úspěšně ukončených 

studií v DSP za posledních 5 let s max. délkou studia 5 let“ je jiným pohledem na kvantitu studií (vztažených 

k počtu přijímaných na F/S zejm. v letech 2013 až 2018), který metodicky správně uchopenou úspěšnost 

nezohledňuje, protože není vztažen na počet možných absolventů. Druhé 20% „kvalitativní“ kritérium „Podíl 

F/S na SpV“ do metodiky přerozdělení zanáší kritérium, které není v souladu s výzvou PhD Infra, kdy se 

rozhodným stává např. i objem magisterských studií na F/S atp. Dále děkan vedení univerzity upozornil na 

nesoulad v podkladových datech (počty doktorských studií na F/S), která se rozcházejí se SIMS MŠMT 

i některými údaji v IS VUT. Problematika bude dále řešena. Děkan také informoval, že jedná s vedením FIT 

o navýšení alokace pro FaVU z prostředků FIT v řádu nižších mil. Kč, neboť některé fakulty dotaci neplánují 

využít v plné výši. 

 

Děkan informoval o průběžném čerpání a stavu rozpočtu fakulty v roce 2022. Dle dostupných dat bude 

rozpočet čerpán v souladu se schváleným plánem a dodržen vyrovnaný rozpočet. V současnosti chybí 

především dočerpání odměn zaměstnanců, které jsou alokovány do prosincové výplaty. Podobně jako 

v minulém roce je u prosincových odměn akademických pracovníků přihlíženo k výkonnostním ukazatelům, 

ale také k dalším aktivitám evidovaným v univerzitním systému hodnocení akademických pracovníků. 

V druhé polovině února bude předložena výroční zpráva o hospodaření fakulty společně s tabulkovou částí, 

která porovná návrh rozpočtu se skutečným čerpáním. Na vyžádání lze poskytnout i jiné průběžné pohledy 

na čerpání rozpočtu. 

 

J. Kořínková připomněla záměr vedení VUT navýšit plošně mzdové tarify o 15 % (k navýšení má dojít od 

1. 4. 2023 společně s novou kolektivní smlouvou) a informovala o vyjádření kvestorky, která si nepřeje 

snižování odměn a osobního ohodnocení na úkor zvýšení mzdového tarifu. Děkan informoval, že na 

posledním Kolegiu rektora vedení univerzity mluvilo naopak o tom, že připravuje právní analýzy (a úpravu 

příslušných norem), které snižování nenárokové části mzdy odůvodní a umožní, neboť je zřejmé, že si část 

F/S nebude moci navýšení tarifů dovolit, pokud zároveň nepřistoupí k částečné redukci prostředků 
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vyhrazených na osobní ohodnocení a odměny. Diskuze se dále týkala změn v pravidlech čerpání Sociálního 

fondu VUT, kde bude přistoupeno ke změnám v čerpání benefitů (zůstanou ty, které jsou daňově uznatelné 

pro zaměstnavatele, zároveň se diskutuje jejich rozšíření a finální podoba tzv. kafeterie). 

 

4. Projednání zprávy o hodnocení výuky v bakalářském a magisterském studijním programu 

FaVU VUT v letním semestru akademického roku 2021/2022, F. Cenek 

Na SharePointu AS FaVU byla zpřístupněna „Zpráva o hodnocení výuky v bakalářském a magisterském 

studijním programu FaVU VUT v letním semestru akademickém roku 2021/2022“, která v předepsané 

univerzitní struktuře reflektuje výsledky anonymní studentské ankety předešlého semestru. K dokumentu 

i výsledkům ankety se vedla krátká diskuze, zejm. k možnostem neumožnění zapsání volitelných předmětů 

studujícím, kteří do nich v předešlém akad. r. nedocházeli a blokovali tím místo jiným zájemcům, a také 

záměru pravidelnější evaluace ateliérové výuky v rámci činnosti fakultního ombudsmana. Další informace 

(včetně slovních komentářů k předmětům, které jsou dostupné po přihlášení do intranetu fakulty) vedení 

zveřejňuje zde: www.favu.vut.cz/fakulta/hodnoceni-kvality#kvalita-vyuka. AS FaVU předloženou zprávu 

projednal bez připomínek. 

 

Z jednání se omluvily N. Sodomková a B. Lungová. 

 

5. Různé 

5.1 Informace o omezení úložiště Google Cloud, F. Cenek 

CVIS před pár dny zveřejnil zprávu (https://www.vut.cz/vut/f19528/d234610), že Google omezuje od r. 2023 

univerzitní služby, a že VUT zavádí od 1. 1. 2023 kvóty na objem dat pro jednotlivé uživatele 

(30 GB/zaměstnanec, 10 GB/studující). Děkan podal směrem k vedení VUT oficiální stížnost, kdy – 

vzhledem k enormně krátkému časovému horizontu (5 pracovních dnů) – je pro FaVU nesplnitelné realizovat 

navrženou redukci objemu dat metodou plošné per user kvóty. Agenda FaVU je dlouhodobě úzce 

(i z rozhodnutí systémového integrátora – např. studentské maily) provázaná s Google Apps na mnoha 

úrovních (elektronické interní soutěže, tzv. průběžný registr uměleckých výstupů, agenda sdílených 

pracovních skupin, agenda přijímacího řízení ad.). FaVU nepoužívá Google Cloud/Apps pouze pro zálohy 

dat (jak se domnívá CVIS), ale jako služby (např. speciálně naskriptované GForms). Děkan vedení VUT 

upozornil, že omezení služeb společně s pozdním informováním zaměstnanců a studujících, bude pro 

univerzitu znamenat finanční újmu (min. 1,2 mil. Kč v případě výpadku průběžného registru sběru um. 

výsledků na FaVU). Děkan prozatím vyjednal, že se kvóty neuplatní plošně a automaticky. Děkanovi bylo 

přislíbeno se situací prioritně zabývat a v případ nutnosti zaplatit překlenovací poplatek (cca 2 mil. Kč), 

který by funkčnost Google Apps v přijatelné míře v r. 2023 zachoval. 

 

  

http://www.favu.vut.cz/fakulta/hodnoceni-kvality#kvalita-vyuka
https://www.vut.cz/vut/f19528/d234610
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5.2 Informace o jednání zástupců vysokoškolské okupační stávky za klima s rektorem VUT, M. Žák 

Zástupci studujících FaVU, na schůzce domluvené děkanem, projednali dne 25. 11. 2022 s rektorem VUT 

požadavky stávkujících. Část předložených podnětů je VUT reflektována a plněna (např. proběhly 

energetické audity budov apod.), bylo nicméně konstatováno, že ze strany VUT chybí především větší 

informovanost o krocích univerzity reflektujících stav klimatické nouze jak dovnitř školy, tak směrem 

k veřejnosti. 

 

5.3 Změny v licenčních podmínkách Adobe CC a jejich dopady, K. Bařina 

K. Bařina informoval, že byla ukončena bezplatná podpora vzorníku barev Pantone v aplikacích Adobe. 

Vzhledem k nutnosti zachovat kompatibilitu tiskového pracoviště s profesními standardy bude nutné licenci 

(plugin do aplikací Adobe) zaplatit. Děkan ujistil, že pořízení licence Pantone do pracovišť řešících profesní 

zakázky lze řešit obratem, pořízení pluginu ke zbývajícím licencím Adobe (pro výuku) bude zváženo. 

 

6. Schválení termínu zasedání AS FaVU, K. Bařina 

Předseda AS FaVU navrhuje po konzultaci s děkanem posunout původně navržený termín zasedání 

AS FaVU ze 4. 1. 2023 na 18. 1. 2023. Termíny zasedání AS FaVU pro r. 2023 budou předloženy ke 

schválení na dalším zasedání. 

Usnesení č. 3: Příští termín zasedání AS FaVU se bude konat dne 18. 1. 2023 v 8:00 hod. 

Hlasování: pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0, nepřítomni: 5. Usnesení schváleno. 

 

 

Zapsala: Jana di Lenardo 

Schválili: Karel Bařina, předseda AS FaVU 

Vojtěch Vaněk, místopředseda AS FaVU – předseda KAP 

Natálie Sodomková, místopředsedkyně AS FaVU – předsedkyně SK 
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